
Protokół Nr XXX/17

z XXX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 31 stycznia 2017 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 16.30)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XXX sesji Rady Miasta Piły otworzył  Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było  21 radnych (nieobecni byli

radni: Piotr Smagur i Krzysztof Zając) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał oraz

powitał  przybyłych  radnych  i  zaproszonych  gości  –  listy  obecności  stanowią  załączniki  do

protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że prosi o dodanie do porządku

obrad nr 2 punktu 23. - złożonego przez Prezydenta projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie

powołania  komisji  doraźnej  -  druk  nr  628.  Projekt  został  dzisiaj  przesłany  Radnym  drogą

elektroniczną oraz przekazany w wersji papierowej.

Głosowanie ws. wprowadzenia punktu 23.:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

XXVIII a XXX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 608.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 610.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z tematów poruszanych na Sesji Rady Powiatu w Pile

odnoszących się do Miasta Piły.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia taryfy opłat i cen dla zbiorowego

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków komunalnych na okres od 1 marca 2017



roku do 28 lutego 2018 roku - druk nr 611.

6.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cen  dla  zbiorowego

odprowadzania ścieków opadowych i roztopowych na okres od 1 marca 2017 roku do 28 lutego

2018 roku - druk nr 612.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego programu

rewitalizacji dla miasta Piły - druk nr 613.

8.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie Al. Powstańców Wielkopolskich i ul. Kossaka - druk nr 614.

9.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie Motylewa - ul. Orla - druk nr 615.

10. Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie skargi  na nieuwzględnienie przez Prezydenta

Miasta  Piły  wniosku  o  wytyczenie  drogi  koniecznej,  stanowiącej  dojazd  do  działki  nr  73/2,

złożonego w toku sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły

w rejonie ul. Wałeckiej i Zalewu Koszyckiego - druk nr 616.

11. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości zabudowanej garażem, położonej przy ul. Krzywej w Pile - druk nr 617.

12.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

przetargów nieruchomości położonych w rejonie ulic Krzywej i Zachodniej w Pile - druk nr 618.

13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy dla ronda - druk nr 620.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy dla ronda - druk nr 621.

15. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy dla ronda - druk nr 619.

16.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 11 Listopada w Pile na rzecz jej użytkownika

wieczystego - druk nr 624.

17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Piły na lata 2017-2029 - druk nr 625. Autopoprawka - druk nr 629.

18. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok - druk nr

626. Autopoprawka - druk nr 629.

19.  Sprawozdanie z  wysokości  średnich  wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych stopniach

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Piła za 2016 rok - druk nr 627.

20. Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia

2008 r. w sprawie zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła - druk nr 622.

21. Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2016 roku żądaniach, o których mowa w

art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 27

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym - druk nr 623.

22. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 609.
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23. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej - druk nr 628.

24. Wolne głosy, wnioski i informacje.

25. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Marię Kubicę, wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły

o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XXVIII i XXIX sesji Rady Miasta Piły.

Wiceprzewodnicząca  Maria  Kubica odczytała  informację  z  protokołu  z  XXVIII  sesji  Rady

Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XXVIII sesji bez odczytania.

Glosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Wiceprzewodnicząca Maria Kubica odczytała informację z protokołu z XXIX sesji Rady Miasta

Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z XXIX sesji bez odczytania.

Glosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 19 głosami „za”.

Rafał Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,  że wyciągamy doświadczenia

z działania Rady,  a  w szczególności  mówców zabierających głos na sesji  i  dlatego od tej  sesji

Przewodniczący będzie bardziej zdecydowanie korzystał z przysługujących mu praw w zakresie

dyscyplinowania  mówców.  Przewodniczący wyjaśnił,  że  stałym rekwizytem będzie  od  tej  sesji

dzwonek, którego będzie Przewodniczący używał w sytuacji, kiedy wypowiedź będzie dłuższa niż

każdorazowo zaproponowana wstępnie w dyskusji. Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział,

że nawet mikrofony są tak zaprogramowane, że zaczynają migać, kiedy wypowiedź trwa dłużej niż

3 minuty, a każda osoba jest w stanie sformułować swoją opinię w tym czasie. Przewodniczący

dodał, że co dwie godziny będzie też ogłaszana przerwa, a jej koniec będzie sygnalizowany innym

dzwonkiem.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XXVIII

a XXX sesją Rady Miasta Piły.
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Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radny Zbigniew Pyziak zapytał  o  39.  punkt  sprawozdania.  Radny powiedział,  że  jego uwagę

zwrócił fragment: „Odpowiadając na głosy mieszkańców Miasta Piły Prezydent zorganizował także

spotkanie w tym samym miejscu o godzinie 16.00”. Radny Zbigniew Pyziak zapytał, jacy ważni

mieszkańcy Piły spowodowali, że Prezydent musiał się znaleźć w tym samym miejscu po raz drugi.

Radna Wioletta Stalęga zadała pytania dotyczące następujących punktów sprawozdania: 8., 22.

i 61.

Radny Jacek Bogusławski zapytał o 60. punkt sprawozdania.

Radna Teresa Kasior powiedziała, że Gmina pozyskała fundusze unijne niezbędne do realizacji

projektów w roku 2017. Radna poprosiła o przybliżenie tego tematu.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  do  zadań  Prezydenta  Miasta  należy  również  zadanie

związane  z  tworzeniem  warunków  do  rozwoju  przemysłu  na  terenie  Miasta,  a  tym  samym

generowanie  nowych  miejsc  pracy.  Radny  powiedział,  że  od  dłuższego  czasu  prowadzone  są

działania związane z  Kostrzyńsko-Słubicką Specjalną Strefą Ekonomiczną i  zapytał,  czy dzisiaj

możemy  uznać,  że  działania  Prezydenta  i  apel  Rady  okazały  się  skuteczne  i  podjęta  została

odpowiednia  decyzja.  Jeśli  odpowiedź  jest  pozytywna,  to  Radny  chciałby  wiedzieć,  czy

dostrzegamy  w  tej  chwili  jakieś  przeszkody  związane  z  realizacją  tego  przedsięwzięcia  przez

inwestora i czy Rada mogłaby w jakkolwiek sposób pomóc. Radny Marek Toboła powiedział, że

stare, polskie przysłowie mówi, że: „Sukces ma wielu ojców, a porażka jest sierotą”. Na portalach

społecznościowych pojawiają  się  różne  wpisy i  Radny chciałby zapytać  o to,  w jakim stopniu

i w jakim zakresie posłowie ziemi pilskiej  wspomogli  realnie Prezydenta w działaniach. Radny

powiedział, że, jego zdaniem, przekładanie decyzji w tej sprawie, świadczy o tym, że tak nie było.

Tym bardziej, że są jeszcze dwa inne, ważne  tematy dla Miasta – kwestia środków na remont

parowozowni i modernizacja drogi S11 – i w tych tematach jest do dzisiaj cisza.

Radny Paweł Dahlke zadał pytania dotyczące 60. i 61. punktu sprawozdania. Radny zapytał, czy
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w schronisku będzie zatrudniony lekarz weterynarz i czy schronisko wydłuży godziny pracy. Radny

Paweł Dahlke przedstawił zrzuty z ekranu prezentujące dane dotyczące zanieczyszczenia powietrza

w Pile, które wskazują na przekroczenie norm i powiedział, że musimy mieć świadomość tego, że

problem zanieczyszczenia powietrza dotyczy nie tylko dużych miast oraz zapytał, jakie działania

zostały podjęte. Radny zaapelował do mieszkańców, żeby nie mieli najmniejszych skrupułów przy

zgłaszaniu odpowiednim służbom sytuacji, kiedy sąsiedzi palą w piecach materiały, które powodują

tak wysokie zanieczyszczenie powietrza.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała, jak wygląda sytuacja w kwestii modernizacji sieci PKP na

trasie Piła – Poznań w kontekście projektu „Zaprojektuj i wybuduj”.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zapytał o punkt 96. sprawozdania. Radny poprosił, aby dyrektor

Sebastian  Dzikowski  przedstawił  wizualizację  zaplanowanej  budowy  obiektu  sportowego  przy

zespole szkół nr 3 w Pile.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że  smog  jest  od  zawsze,  ale  od  niedawna  tak  bardzo

interesujemy się tym tematem. Piła - powiedział radny Szutkowski – to miasto, które w całości,

poza osiedlem Górnym, położone jest w taki sposób, że przy pewnych układach pogodowych jest

narażone na to, że dymy z kominów snują się nisko nad ziemią. Radny zapytał, czy straż miejska

nie mogłaby być bardziej  aktywna w zakresie kontroli  tego,  w jaki sposób mieszkańcy opalają

swoje domy. Radny Lucjan Szutkowski odniósł się też do kwestii poruszonej przez radnego Tobołę.

Radny powiedział, że w mieście pojawiają się inwestorzy i pojawiają się ojcowie sukcesu. Radny

Szutkowski zapytał, jaka była moc sprawcza Radnych w tym zakresie,że powstały w Pile specjalne

strefy i jakie było zaangażowanie Prezydenta i jego służb.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w chce wrócić do przyjętej

przez Radę informacji z XXIX sesji. Przewodniczący powiedział, że błąd jest w liczbie Radnych

uczestniczących w sesji. Przewodniczący Rafał Zdzierela zarządził reasumpcję głosowania.

Głosowanie ws. reasumpcji głosowania:

Radni poparli wniosek jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie dot. informacji ws. protokołu z XXIX sesji:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 19 głosami „za”.
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Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły, odpowiadając na zadane pytania, powiedział

m.in., że:

• Odnośnie  do  pytania  radnego  Pyziaka,  Prezydent  powiedział,  że  uroczystość  została

zorganizowana przez Solidarność w godzinach pracy, a wielu mieszkańców Piły chciało

także  uczestniczyć  w  tej  uroczystości,  ale  ponieważ  pracują,  to  nie  mogli  być  w  tym

pierwszym terminie  obecni  na  obchodach.  Pojawiły  się  prośby zwykłych  mieszkańców,

żeby zrobić kolejną uroczystość w godzinach popołudniowych. I jedna i druga uroczystość

przebiegły w podniosłej atmosferze – powiedział prezydent Szewc – i nie należy się tutaj

doszukiwać żadnych innych działań, bo chodziło o to, aby w tych uroczystościach mogli

uczestniczyć wszyscy zainteresowani.

• Odnosząc się do pytania radnej Stalęgi, prezydent Szewc powiedział, że w trakcie spotkania

w  ZAZ-ie  rozmawiano  na  temat  dwóch  istotnych  spraw  dla  osób  niepełnosprawnych.

Jednym z tematów było potencjalne przejęcie przez ZAZ tego obiektu, w którym się w tej

chwili mieści instytucja. Na ten temat była rozmowa już 3 lata temu, ale to było wówczas

niemożliwe i sprawdzamy, czy w tej chwili istnieje taka możliwość. Drugi element, nie mnie

ważny,  a  może nawet  ważniejszy –  powiedział   prezydent  Szewc –  dotyczy powołania

wewnątrz  i  poprzez  osoby  niepełnosprawne  komisji  która  identyfikowałaby  na  terenie

Miasta  wszystkie  bariery  dotyczące  osób  niepełnosprawnych  i  przez  współdziałanie

z  Prezydentem  doprowadzałaby  do  systematycznej  likwidacji  tych  barier.  Prezydent

Krzysztof Szewc dodał, że już w tej chwili w budżecie obywatelskim na rok 2017 pojawiają

się pierwsze tematy związane z likwidacją wspomnianych barier architektonicznych. Trzeba

mieć świadomość,  że problemu nie  uda się  całkowicie  rozwiązać w przeciągu roku czy

dwóch, ale nie można tej kwestii zostawić bez działania.

• Odnosząc  się  do  kwestii  smogu,  prezydent  Szewc  powiedział,  że  na  temat  marszu

antysmogowego  wypowie  się  za  chwilę  Zygmunt  Jasiecki, przewodniczący  Związku

Międzygminnego  Pilski  Region  Gospodarki  Odpadami  Komunalnymi.  Jeśli  chodzi

o możliwe działania związane z obniżeniem zanieczyszczenia, to trzeba zacząć od tego, że,

jak już wspomniano, smog w Pile był zawsze, natomiast rośnie świadomość ludzi. Nic nie

zmieni się bez zwiększenia świadomości mieszkańców, że palenie w piecach materiałami,

które  nie  są  do  tego  przeznaczone,  może  skutkować  w  przyszłości  chorobami  samych

palących w piecach takim opałem albo ich dzieci. Prezydent powiedział, że w tym okresie

zimowym straż  miejska,  we współpracy z  WGKiM, przeprowadziła  ponad 400 kontroli

–  1  sprawa  trafi  do  sądu,  a  kilkanaście  osób  zostało  ukaranych  mandatami  karnymi.

Prezydent powiedział, że straż miejska jest otwarta na sygnały od mieszkańców, ale trzeba

zwrócić uwagę na to, że w Polsce, w tej chwili, dopuszczone są do spalania materiały, które

spełniają normy, a ich spalanie powoduje zanieczyszczenie powietrza. Opracowywany jest
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projekt zawierający wprowadzenie zakazu używania pieców poniżej 5.  generacji  i  zakaz

stosowania określonego opału.  Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska ogłosił  program

dotyczący  możliwości  dofinansowania  podłączeń  sieci  cieplnej  do  domków

jednorodzinnych, w tym programie jest około 200 milionów złotych, a o dofinansowanie

w  tym  zakresie  mogą  się  ubiegać  przedsiębiorcy.  Prezydent  powiedział,  że  poprosił

Bogdana Kopcia, kierownika Biura Nadzoru Właścicielskiego o zorganizowanie spotkania

z MEC-em, żeby sprawdzić, czy będzie możliwość skorzystania z tego programu, bo MEC

jest w całości polskim przedsiębiorstwem, a jest to ukierunkowane na firmy składające się

z polskiego kapitału. Trzeba też wspomnieć o działaniach, które podejmujemy w związku

z mobilnością miejską. Prezydent powiedział, że wspólnie z WGKM analizowany jest ten

problem,  bo  bardzo  wielu  mieszkańców  mających  domki  jednorodzinne  chętnie  by  się

przyłączyło  do  sieci  MEC-u.  Zupełnie  inna  sytuacja  była  3,  4  lata  temu,  kiedy  MEC

przeprowadzał  tego  typu  sondaże  i  wówczas  prawie  w  ogóle  nie  było  chętnych  do

podłączenia  się  do  sieci  na  terenie  naszych  osiedli  z  domkami  jednorodzinnymi.  Taka

zmiana też wskazuje na wzrost świadomości mieszkańców w tym zakresie. Zastanawiamy

się, oczywiście już nie w tym roku, nad możliwościami finansowymi i zasadami, być może,

wspomożenia  w zakresie  podłączenia do sieci  mecowskiej,  a  większość zanieczyszczeń,

o których się mówi, pochodzi właśnie z domków jednorodzinnych.  Prezydent Krzysztof

Szewc dodał, że MEC bardzo aktywnie się włączył w ten temat, np, poprzez kogenerację,

która to technologia w sposób istotny ogranicza zanieczyszczenie na terenie Piły. Wszystkie

wspomniane działania powinny się przyczynić do tego, że systematycznie będzie się w Pile

zmniejszało zanieczyszczenie powietrza.

• Odnosząc  się  do  kwestii  poruszonej  przez  radną  Kasior,  Prezydent  powiedział,  że

pozyskaliśmy środki na termomodernizację obiektów oświatowych – szkoła podstawowa nr

4, przedszkole nr 14 i nr 17 i żłobek – w niektórych obiektach będzie też wymiana instalacji

elektrycznej, oświetlenia i sieci ciepłowniczej. Zamierzamy skonsumować te środki w tym

roku  –  dofinansowanie  na  poziomie  około  4,8  mln  złotych,  przy  całkowitej  wartości

projektu  –  około  6  milionów złotych.  Prezydent  powiedział,  że  podpisał  przetarg  na  te

przedsięwzięcia, został on ogłoszony i w tej chwili czekamy na oferty, wybór i realizację

projektu.  Prezydent  Szewc  powiedział,  że  w  tym roku  uda  się  to  zadanie  zrealizować.

Kolejne  środki  otrzymaliśmy  na  rozwój  strefy  przemysłowej  w  Pile  –  chodzi  o  teren

w okolicach ul.  Walki Młodych.  Prezydent powiedział,  że musi  pochwalić  zespół,  który

przygotowywał tego typu wniosek,  bo z  tego co Prezydent  wie,  w tym zakresie  jest  to

jedyny  wniosek,  który  przeszedł  na  terenie  województwa  wielkopolskiego,

a dofinansowanie, przy zakładanych kosztach na poziomie 14, 14,5 miliona złotych, będzie

wynosiło około 11 milionów złotych. Prezydent powiedział, że ma nadzieję, iż w roku 2018
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powinny się zakończyć prace w tym zakresie i uruchomimy w tym momencie około 12 ha

znajdujących się w rejonie ul. Walki Młodych, przy czym, nawiązując do pytania radnego

Toboły,  Prezydent  powiedział,  że  27  stycznia  zostało  ogłoszone  rozporządzenie

o rozszerzeniu strefy kostrzyńsko-słubickiej o pilską podstrefę. Odpowiadając na pytanie,

czy to się stało szybko, czy wolno, prezydent Szewc powiedział,  że pojawiały się różne

głosy. Fakt jest taki, że wniosek został złożony w sierpniu, pierwsze obietnice dotyczyły

października, pisemne deklaracje dotyczyły początków grudnia, a realizacja miała miejsce

27 stycznia br. Wszyscy razem – powiedział  Prezydent – zapracowaliśmy na tę decyzję.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że negocjacje w tym zakresie były prowadzone od

2  lat  i  uczestniczyli  w  nich  pracownicy  Urzędu  Miasta.  Prezydent  powiedział,  że  nie

chciałby odnosić się personalnie do tego, czy posłowie z ziemi pilskiej przyczynili się do

realizacji tego zadania, czy nie. W momencie, kiedy zostanie podpisany akt notarialny, to

padnie jasna odpowiedź na to pytanie. Prezydent powiedział, że to, iż została rozszerzona

strefa wcale nie  oznacza,  że jest  już inwestor.  To, że inwestor  w ubiegłym roku bardzo

aktywnie uczestniczył w pracach i koniecznie chciał, żeby działania związane z inwestycją

rozpoczęły się w ubiegłym roku, to nie znaczy, że zrobi to na pewno w tym roku. My, po

ogłoszeniu  rozszerzenia  strefy,  natychmiast  ogłosiliśmy  przetarg  i  już  w  poniedziałek

ukazała  się  informacja  o  tym  przetargu  w  dodatku  regionalnym  jednej  z  gazet

ogólnopolskich, ale o tym czy jest inwestor będzie można powiedzieć po podpisaniu aktu

notarialnego.  My podpisaliśmy klauzulę poufności  w tym zakresie  i  słowa dotrzymamy,

pomimo tego, że ktoś przypisuje sobie czasem pracę innych osób.

• Odnosząc się do kwestii poruszonej przez radnego Dahlke – kwestii schroniska - Prezydent

powiedział,  że  odbyło  się  spotkanie  w Urzędzie  Miasta  z  przedstawicielami  wszystkich

gmin, które mają zwierzęta w naszym schronisku, było, chyba, łącznie 10 gmin. Chodziło

też o ustalenie, czy pozostałe gminy, w swoim zakresie, dokonywały kontroli w naszym

schronisku i  ewentualnie jakie były efekty.  Prezydent powiedział,  że takie kontrole były

przeprowadzane,  wielokrotnie  niezapowiedziane  i  nie  stwierdzono  istotnych

nieprawidłowości.  Została  też  przeprowadzona  półtora  tygodnia  temu  kompleksowa

kontrola  przez  wszystkie  wspomniane  gminy,  łącznie  z  naszą.  Jak  tylko  zostanie

sporządzony protokół z tej kontroli, to Prezydent go przedstawi, jeśli taka będzie wola Rady.

Prezydent Szewc powiedział też, że podpisano umowę z jednym weterynarzem, który jest

spoza  schroniska,  a  schronisko otwarte  jest  w godzinach  od 8.00  do 16.00,  przy czym

zastanawiamy się nad aneksem, który pozwoliłby bardziej  na przesunięcie godzin niż na

inne rozwiązania. Schronisko nie musi być czynne od godziny 8.00, równie dobrze może

być czynne od godziny 10.00 do godziny 18.00.

• Odnosząc się do kwestii programu opieki nad zwierzętami,  Prezydent powiedział, że jest on
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w tej chwili opracowywany i na sesji lutowej znajdzie się w porządku obrad.

• Odnośnie do pytania radnej Karwackiej i sytuacji w kwestii modernizacji sieci PKP na trasie

Piła – Poznań w kontekście projektu „Zaprojektuj i wybuduj”, prezydent Krzysztof Szewc

powiedział, że przetarg został ogłoszony, wyłoniony został wykonawca, ale umowa będzie

mogła być podpisana dopiero 2 lutego, o ile nie będzie protestów w tym zakresie, bo przy

tego typu przedsięwzięciach protesty się zdarzają bardzo często, a mówimy o kwocie na

poziomie  560  milionów  złotych.  Przebudowa,  oprócz  samego  torowiska,  obejmuje

przebudowę obiektów inżynieryjnych, postawienie na terenie Poznania dwóch lub trzech

przystanków, likwidację przystanku Piła – Leszków. Czas trwania inwestycji ma wynieść

prawie 3 lata, bo 976 dni. Ma to być modernizacja istniejącej sieci i nie ma mowy o drugiej

nitce.

• Odnosząc  się  do  kwestii  poruszonej  przez  radną  Stalęgę,  spotkania  z  właścicielem

nieruchomości  położonej  przy skrzyżowaniu ul.  Dzieci  Polskich  i  al.  Wojska Polskiego,

Prezydent powiedział, że właściciel zgłosił się z propozycją, informując, że ma inwestora,

który chciałby doprowadzić ten obiekt do stanu używalności, ale zmieniając przeznaczenie

tego  obiektu.  Inwestor  chciał  wiedzieć,  czy  zgodzimy  się  na  zmianę  planu

zagospodarowania przestrzennego. Padła wstępna deklaracja ze strony Prezydenta, że jeśli

ten obiekt zostanie doprowadzony do użytku, to możliwe będą daleko idące uzgodnienia.

Prezydent  Krzysztof  Szewc oddał  głos Sebastianowi  Dzikowskiemu,  dyrektorowi  Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu.

Prowadzenie obrad przejmuje Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Sebastian Dzikowski,  dyrektor Wydziału Oświaty,  Kultury i  Sportu przedstawił  prezentację

dotyczącą  poruszonego  przez  radnego  Bystrzyckiego  tematu  budowy  sali  gimnastycznej  wraz

 z boiskiem sportowym przy zespole szkół nr 3.

Prezydent  Krzysztof  Szewc poprosił  o  udzielenie  głosu Zygmuntowi  Jasieckiemu,

przewodniczącemu Związku Międzygminnego Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi.

Zygmunt  Jasiecki,  przewodniczący  Związku  Międzygminnego  Pilski  Region  Gospodarki

Odpadami Komunalnymi powiedział, że marsz antysmogowy miał przekonać mieszkańców, jak

ważna  jest  kwestia  tego,  że  nie  można  palić  w  piecach  śmieciami,  bo:  „śmieci,  to  nie  opał”.

Przewodniczący Jasiecki powiedział, że będzie więcej podobnych akcji i będą one powtarzane do

skutku,  bo  jeśli  to  nie  pomoże,  to  pozostanie  tylko  podwyższenie  stawek  za  odbiór  śmieci.

9



Przewodniczący Jasiecki  dodał,  że  jeśli  taka  będzie  wola  Rady,  to  Przewodniczący przygotuje

obszerną informację dotyczącą gospodarki odpadami na naszym terenie i  przedstawi ją na sesji

Rady Miasta.

Paweł  Jarczak,  wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  przyjmuje  sugestię

przewodniczącego Zygmunta Jasieckiego i zostanie rozważony ewentualny termin.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  chciałby  zapytać  o  kwestię  dofinansowań

w  kontekście  złożonego  przez  MZK  projektu  i  pozyskania  14  milionów  złotych  na  projekt

o  wartości  20  milionów.  Na  tej  samej  liście  rankingowej  znajdują  się  również  projekty  bez

rekomendacji do dofinansowania. Chodzi o projekt złożony przez Gminę Piła, a dotyczący rozwoju

zbiorowego transportu niskoemisyjnego wraz z systemem zarządzania komunikacją miejską w Pile.

Radny zapytał,  czy znane są przyczyny braku dofinansowania na ten projekt.  Odnosząc się  do

przedstawionej przez dyrektora Dzikowskiego prezentacji na temat sali przy zespole szkół nr 3,

Radny zapytał o gabaryty tej sali.

Radny Paweł Dahlke poprosił o udzielenie głosu komendantowi straży miejskiej.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, że MZK otrzymało dofinansowanie na poziomie prawie

15 milionów złotych,  a  zadanie  dotyczy dofinansowania zakupu m.in.  11 autobusów,  z  czego

6  będzie  autobusów  hybrydowych,  a  5  będzie  spełniać  najwyższe  normy  Euro  6,  a  także

przebudowy bazy. Faktem jest, że Gmina Piła również złożyła wniosek, który, niestety, nie został

zakwalifikowany  do  dofinansowania.  Prezydent  powiedział,  że  dużą  część  pieniędzy  z  tego

projektu zgarnął Poznań. Prezydent Szewc powiedział,  że złożyliśmy już kolejny projekt,  który

pokrywa się w dużej mierze z tym wcześniej złożonym wnioskiem i jest on w tej chwili na etapie

rozpatrywania,  a  spodziewamy się  dofinansowania  na  kwotę  około  30  milionów złotych,  przy

wartości projektu około 42, 45 milionów złotych.  Prezydent powiedział, że ma nadzieję, że ten

drugi projekt zostanie zaakceptowany przez Urząd Marszałkowski. Prezydent powiedział też, że

w piątek, poza wszelkim harmonogramem, firma Alvater przeprowadzi zbiórkę choinek i Prezydent

prosi mieszkańców o wystawienie choinek na zewnątrz.

Wojciech Nosek, komendant Straży Miejskiej w Pile powiedział, że jest dopuszczony do obrotu

różnego rodzaju i gatunku opał i że straż miejska nie może karać mandatem za palenie w piecu

legalnie  nabytym  opałem,  nawet  jeśli  nie  jest  on  najwyższej  jakości.  Komendant  Nosek

przypomniał,  że  pod darmowym i  czynnym całą  dobę numerem telefonu 986 przyjmowane są

zgłoszenia od mieszkańców, a same kontrole przeprowadzane są od godziny 6.00 do godziny 22.00.
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Komendant Nosek powiedział, że jest teraz możliwość pobierania resztek z popielnika i oddawania

ich do analizy, to jest droga metoda, bo koszt jednej próbki wynosi 300 złotych, a maksymalny

wymiar mandatu, który straż może wystawić wynosi 500 złotych. Na koniec swojej wypowiedzi

komendant Wojciech Nosek poinformował, że do dyspozycji mieszkańców jest też infolinia, pod

numerem telefonu 801 005 285.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, odpowiadając na pytanie radnego Gawrońskiego, że

zagospodarowanie terenu, którym dysponujemy w programie funkcjonalno – użytkowym obejmuje

obszar  aktualnie  zajmowany  przez  szkołę  i  planowany  obiekt  zmieści  się  na  pewno  na  tym

obszarze.

Ad 4.

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  tematów  poruszanych  na  Sesji  Rady  Powiatu  w  Pile

odnoszących się do Miasta Piły.

Prezydent Krzysztof  Szewc powiedział,  że  prosi  o  zabranie głosu Mariana Martenkę,  radnego

Rady Powiatu w Pile.

Marian Martenka, radny Rady Powiatu w Pile powiedział, że XXIX sesja Rady Powiatu w Pile

odbyła się 26 stycznia br. i podjęto na niej następujące uchwały odnoszące się do działań w Pile:

• uchwała  nr  XXIX/216/2017 w  sprawie  ustalenia  rozkładu  godzin  pracy  aptek

ogólnodostępnych  na  terenie  Powiatu  Pilskiego.  Dyżury aptek  są  podobne jak  w latach

ubiegłych i można się z nim i zapoznać na stronie BIP Powiatu.

• uchwała  nr  XXIX/220/2017  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Powiatu Pilskiego na lata 2017-2025.

• uchwała nr XXIX/221/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok

2017 r.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że radny Marian Martenka

występuje dzisiaj na sesji jako pełnomocnik Prezydenta Miasta Piły.

Ad 5.

Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie  zatwierdzenia  taryfy opłat  i  cen  dla  zbiorowego

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków komunalnych na okres od 1 marca 2017
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roku  do  28  lutego  2018  roku  omówił  Mariusz  Bednarczyk,  prezes  Miejskich  Wodociągów

i Kanalizacji Sp. z o.o. w Pile.

Prezes Mariusz Bednarczyk przedstawił prezentację.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zapoznała się z procedowanym materiałem, ale nie głosowała w tej sprawie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że na pewno wszystkich by ucieszyło, gdyby, poza stawką za

wodę, udało się też utrzymać na tym samym poziomie stawkę za odprowadzanie ścieków. Radny

powiedział,  że  często  słyszy  od  mieszkańców,  że  woda,  kiedy  sprawdza  się  parametry

w laboratorium,  jest  czysta,  ale  po  tym jak  pokona  kilometry  rur  i  trafi  wreszcie  do  naszego

czajnika, to już jest zdecydowanie inna. Radny poprosił prezesa Bednarczyka o komentarz.

Prezes  Mariusz  Bednarczyk powiedział,  że  działania,  które  spółka  podejmuje,  począwszy od

uzdatniania wody, skończywszy na podaniu jej  do budynków, powoduje, że nie należy się tego

obawiać.  Spółka  wodę  dezynfekuje,  zabezpiecza  ją  przed  wprowadzeniem  jej  do  sieci

wodociągowej dawką chloru, co daje nam pewność ochrony bakteriologicznej przez 24 godziny.

Zakładając,  że  większość  sieci  jest  spięta  w  tzw.  pierścienie,  czyli,  że  woda  cały  czas  krąży,

w zasadzie  nie  ma  możliwości  skażenia  tej  wody.  Czasami  mamy do czynienia  z  niewielkimi

odchyleniami jakościowymi, ale problemem jest tzw. skażenie wtórne, czyli to, co odbiorcy uda się,

pomimo szeregu zabezpieczeń, wpuścić do sieci. Są to incydentalne przypadki, ale się zdarzają.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że  nie  można zapominać o tym,  że woda jest  dobrem

wolnym, ale rzadkim, a Polska jest jednym z najmniej zasobnych w wodę krajów Europy, więc

wyprodukowanie  wody  kosztuje.  Radny  powiedział,  że  na  pewno  przyniosły  efekt  wieloletnie

nakłady inwestycyjne w MWiK-u i pomimo dalszych inwestycji nie ma w tym roku podwyżki.

Radny zwrócił uwagę na odnotowywane co roku straty wody w sieci i opowiedział, że na ten aspekt

musimy  cały  czas  zwracać  uwagę,  żeby  straty  ulegały  obniżeniu.  Radny  poprosił  prezesa

Bednarczyka o wypowiedź na temat planów przyszłościowych.
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Prezes Mariusz Bednarczyk powiedział, że jeśli chodzi obniżanie strat, to Spółka prowadzi w tej

kwestii działania już od lat, ale całkiem nową sprawą jest opomiarowanie sieci. Proces rozpoczął się

jeszcze  w  roku  2015  i  są  to  sprawy  dosyć  kosztowne  i  żmudne.  Proces  polega  na  tym,  że

w  kluczowych  węzłach  sieci  wodociągowej  instalowane  są  mierniki,  które  sygnalizują  różne

odchylenia  w  stosunku  do  przepływów w sieci  i  na  podstawie  tych  wskazówek  Spółka  może

szybciej reagować. Proces rozłożony jest na kilka lat i pełne opomiarowanie sieci, w tym zakresie,

nastąpi nie wcześniej niż za 5, 6 lat i wtedy straty powinny być istotnie niższe.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/445/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zatwierdzenia  taryfy  cen  dla  zbiorowego

odprowadzania ścieków opadowych i roztopowych na okres od 1 marca 2017 roku do 28 lutego

2018 roku omówił Mariusz Bednarczyk, prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o.

w Pile.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zapoznała się z procedowanym materiałem, ale nie głosowała w tej sprawie.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  chciałaby  podziękować  prezesowi  Bednarczykowi  za

umiejętne przekazanie tych ważnych dla mieszkańców informacji.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/446/17  stanowi

załącznik do protokołu.
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Prezes Mariusz Bednarczyk powiedział, że dziękuje Radzie za podjęcie przedstawionych przez

niego uchwał.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego programu

rewitalizacji  dla  miasta  Piły  przedstawiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału

Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/447/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta Piły w rejonie Al. Powstańców Wielkopolskich i ul. Kossaka omówiła  Iwona Wojtecka,

dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:
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Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/448/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  Motylewa  -  ul.  Orla  omówiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor  Miejskiej

Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor Wojtecka powiedziała,  że zgłasza autopoprawkę. Na rysunku planu obiekty,  które są

objęte  ochroną  mają  oznaczenie  graficzne:  „kratkę”  plus  „kółeczko”.  Okazało  się,  że  niektóre

obiekty oprócz „kółka” mają „paski” zamiast „kratki”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 19 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/449/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie skargi na nieuwzględnienie przez Prezydenta Miasta

Piły wniosku o wytyczenie drogi  koniecznej,  stanowiącej  dojazd do działki  nr 73/2,  złożonego

w toku sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie

ul.  Wałeckiej  i  Zalewu Koszyckiego omówiła  Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej  Pracowni

Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  16  głosami  „za”,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się -  uchwała  nr

XXX/450/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości  zabudowanej  garażem,  położonej  przy  ul.  Krzywej  w  Pile  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/451/17  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargów

nieruchomości  położonych  w  rejonie  ulic  Krzywej  i  Zachodniej  w  Pile  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/452/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  sprawa  nazw  ulic  i  rond  w  Pile  zawsze  budziła

zainteresowanie. Radny powiedział, że nie zabierałby głosu, gdyby nie wywiad, którego udzieliła

Przewodnicząca  Zespołu  ds.  nazewnictwa  -  prezydent  Beata  Dudzińska.  Prezydent  Dudzińska

stwierdziła w tym wywiadzie, że wnioskodawcy, jako pierwsi wymienili tę nazwę, i jako pierwsi

zgłosili  propozycję nazwy dla tego ronda przy skrzyżowaniu ulic:  Bydgoskiej  i  Kusocińskiego.

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  bardzo  szybko  organizacja  wnioskująca  o  wskazaną

w projekcie uchwały nazwę dla ronda uzyskała zgodę na realizację swojego wniosku, natomiast

wniosek, który Zbigniew Pyziak składał jako Radny w lutym 2015 roku, a więc znacznie wcześniej

niż wspomniana organizacja, został pominięty na sesji, choć nie do końca, bo Radny złożył wniosek

24 lutego 2015 roku na sesji,  a już 27 kwietnia Prezydent odpisała, że wniosek został przyjęty

i będzie w pewnej kolejności procedowany. Chodziło o nazwę „Żołnierzy Wyklętych”, dla ulicy lub

ronda. Ponieważ nic się dalej  w tym temacie nie działo, to w listopadzie Radny złożył  kolejną

interpelację  w  tej  sprawie  i  ta  interpelacja  została  odrzucona  przez  Przewodniczącego.  Radny

Zbigniew Pyziak ponownie napisał  w tej  sprawie 10 listopada,  ale  skierował  pismo już nie  do
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Przewodniczącego  Rady,  tylko  do  Prezydenta  i  do  dzisiaj  Radny  nie  otrzymał  na  to  pismo

odpowiedzi.  Radny Zbigniew Pyziak powiedział,  że  ponieważ nie wiedział,  co się  dzieje w tej

sprawie, to napisał projekt uchwały, ale – co sam Radny przyznaje – z błędem. Radny powiedział,

że dwa dni po złożeniu projektu uchwały otrzymał pismo od Rafała Zdziereli, przewodniczącego

Rady Miasta  Piły,  w którym Przewodniczący pisze,  że  brakuje  wskazania  źródeł  finansowania

realizacji uchwały, brakuje określenia skutków finansowych realizacji uchwały i brakuje określenia

potrzeby podjęcia uchwały.  Radny powiedział,  że bardzo się zdenerwował i  przejrzał wszystkie

uchwały procedowane przez naszą Radę w ciągu ostatnich 6 lat,  a dotyczące nazw ulic  i  rond

i w żadnej nie ma określenia źródeł finansowania, nie ma określenia skutków finansowania. Radny

Pyziak  powiedział,  że  nie  rozumie,  dlaczego  do  projektu  przygotowanego  przez  niego

Przewodniczący żądał wskazania powyższych informacji. Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że

nie zgadza się na takie traktowanie Radnych. Paragraf 52 mówi, owszem, że należy wskazać, jeśli

to jest potrzebne, ale chyba dotyczy to czegoś nowego, a na coś, co już fizycznie istnieje nie ma,

chyba, potrzeby, żeby wskazywać źródło finansowania, bo trzeba zadać sobie pytanie, czy podjęcie

takiej uchwały skutkuje jakimikolwiek nakładami finansowymi. Radny powiedział, że zna decyzję

komisji,  bo  jest  ona  przedstawiona  w materiałach  sesyjnych,  ale  sposób traktowania  tej  jednej

nazwy, o której mówił radny Pyziak, jest nie do przyjęcia. Radny Powiedział też, że w artykule na

jednym  pilskich  portali  internetowych  czytał,  że  organizacja  wnioskująca  o  zaproponowaną

w projekcie uchwały nazwę nie zbierała podpisów, a ci którzy wnioskowali o nazwę „Żołnierzy

Wyklętych”  zebrali  kilkaset  podpisów  i  w  części  uzasadniającej  nadanie  rondu  takiej  nazwy

wskazali 3 nazwiska związane z Piłą. Radny powiedział, że, biorąc pod uwagę wszystkie zgłoszone

przez niego uwagi, będzie głosował przeciwko zaproponowanej w projekcie uchwały nazwie.

Radny Jan Szwedziński powiedział,  że jest  jedynym, obecnym na sali,  członkiem Zespołu ds.

nazewnictwa ulic.  Radny powiedział,  że wspomniany zespół omawiał nadanie przedmiotowemu

rondu imienia Władysława Bartoszewskiego wczesnym latem i Radny pamięta, że nie było innych

propozycji, więc była to kolejna, dosyć standardowa procedura. Radny Szwedziński powiedział, że

nie  pamięta,  aby do Zespołu ds.  nazewnictwa ulic  wpłynął  wniosek z  propozycją innej  nazwy.

Komitet Obrony Demokracji zaproponował przestawioną w projekcie uchwały nazwę i konkretne

rondo i komisja to zaakceptowała. Radny powiedział, że, jeśli dobrze pamięta, to kwestia nazwania

tego ronda imieniem „Żołnierzy Wyklętych” pojawiła się później.

Pan  Michał  Z.,  wnioskodawca  nadania  rondu  imienia  Żołnierzy  Wyklętych powiedział,

odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Szwedzińskiego,  że  wnioskodawcy  wyszli  z  takiego

założenia,  że  jeśli  rondo  nie  jest  odebrane,  to  nie  powinno  być  nazywane.  Komitet  Obrony

Demokracji napisał w swoim wniosku o rondzie w budowie. Pan Michał Z. powiedział, że chce
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zapytać Zespół ds. nazewnictwa ulic, czy jeśli złoży wniosek dotyczący nazwy ronda, które jest

w planach, to czy Zespół będzie go także procedować.

Radny  Jan  Szwedziński powiedział,  że  nie  pamięta  regulaminu,  ale  przedmiotowe rondo  już

wtedy było w trakcie budowy i nie ma, chyba, takiego wymogu, żeby rondo było już odebrane, aby

procedować  kwestię  nazwy.  Radny  Jan  Szwedziński  przypomniał,  że  zespół  jest  tylko  ciałem

opiniodawczym, a decyzje podejmuje już Rada Miasta Piły.

Pani  Wanda  N. zapytała  radnego  Szwedzińskiego,  kto  zna  stosowny  regulamin,  jeśli  Radny,

będący członkiem tej komisji go nie zna.

Wiceprzewodniczący  Rady powiedział,  że  radny Jan  Szwedziński  nie  powiedział,  że  nie  zna

przepisów, tylko, że nie pamięta.

Pani Wanda N. powiedziała, że jeśli ktoś pracuje w komisji, a nie zna regulaminu, to chyba coś

jest nie tak. Pani Wanda N. powiedziała, że chciałaby uzyskać informację w sprawie regulaminu.

Radny Jan Szwedziński powiedział,  że  procedura  jest  taka,  że  zespół  opiniuje  wnioski,  które

trafiają do zespołu. Radny dodał, że zespół ma zaufanie do obsługi ze strony Urzędu Miasta i działa

w przekonaniu, że wnioski, które trafiają pod obrady zespołu są opracowane zgodnie z procedurą.

Pani  Wanda  N. powiedziała,  że  komisja  działa  na  podstawie  jakiegoś  prawa  i  chciałaby  się

dowiedzieć, co mówi prawo w tym względzie.

Radna Wioletta Stalęga powiedziała, że prosi dyrektor Grzegrzółkę o wyjaśnienia w tej kwestii.

Radna zapytała, czy były jakieś ramy czasowe określające okres na zgłaszanie propozycji nazwy.

Dyrektor  Julita  Grzegrzółka powiedziała,  że  Zespół  ds.  nazewnictwa  ulic  opiniuje  wnioski

składane  do  Prezydenta  lub  do  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły.  Jeśli  chodzi  o  uchwały

procedowane na sesji, to inicjatywę w tym zakresie wykazywał dotychczas Prezydent, a decyzję

w zakresie nadania nazwy podejmuje wyłącznie Rada.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 15 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym

się” - uchwała nr XXX/453/17 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 14.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Wioletta  Stalęga zapytała,  jakie  były  inne  propozycje  nazwy  dla  tego  ronda.  Radna

powiedziała,  że nie nie do końca zgadza się z zaproponowaną nazwą, a jej  zdanie jest  poparte

wyrażonym  w  sondażu  zdaniem  mieszkańców  osiedla.  Radna  Stalęga  powiedziała,  że  nie

przekonuje jej też argumentacja przedstawiona w projekcie i po konsultacji z historykami Radna

chciałaby zauważyć, że nie wszystko się potwierdziło. Radna zapytała też o powód wyboru takiej

nazwy.

Radny Jan Szwedziński powiedział, że, jeśli dobrze pamięta, to nie było innych propozycji nazw

dla tego ronda. Radny powiedział, że na posiedzeniu Zespołu ds. nazewnictwa ulic otrzymał taką

informację, że wnioskował w tej sprawie Tomasz Wola, proboszcz parafii ewangelicko-augsburskiej

w  Pile i był to przejaw pokory, bo przecież Piła do roku 1945 w dużej części była ewangelicka.

Radny Szwedziński powiedział,  że takie rondo powinno być, choćby ze względu pamięć o tych

dawnych mieszkańcach.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że też jest mieszkańcem tego osiedla, ale dzisiaj po raz

pierwszy usłyszał, że jest ktoś przeciwny tej nazwie. Radny powiedział, że, przy okazji, zaprasza na

posiedzenia Komisji Gospodarki Miejskiej, na których można na te tematy szerzej podyskutować.

Radna  Wioletta  Stalęga powiedziała,  że  nie  jest  przeciwna  temu,  żeby  rondo  o  tej  nazwie

powstało  w  Pile.  Radna  powiedziała,  że  gdyby  radny  Bogusławski  przypomniał  sobie  kilka

posiedzeń rady osiedla Górne i ostre dyskusje na temat naszych propozycji, to pewnie Radny by

zmienił  zdanie,  bo problem nazwy tego ronda pojawiał  się kilkakrotnie.  Radna powiedziała,  że

rondo, o którym będzie mowa za chwilę jest blisko kościoła i zapytała dlaczego nie zaproponowano

tamtego ronda.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym
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się” - uchwała nr XXX/454/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  ronda  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Jan  Szwedziński powiedział,  że  prosi  wszystkich  Radnych  o  jednogłośne  podjęcie  tej

uchwały. Miejmy tę świadomość i żyjmy z tą świadomością – powiedział radny Szwedziński – że

w naszym mieście żyją ludzie o różnych przekonaniach, a Radni reprezentują wyborców o różnych

przekonaniach.

Radny Jan Ficerman powiedział, że jest oficerem i z dużą satysfakcją przyjmuje dziś informację,

że w Pile będzie miejsce upamiętniające żołnierzy, o których zapomniano na ponad 70 lat.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że czuje swego rodzaju presję ze strony młodych ludzi

którzy przyszli na sesję. Radny powiedział, że nasza historia jest bardzo założona, a o losie naszego

narodu zdecydowano już w Jałcie zanim skończyła się wojna. Wówczas świat został podzielony na

strefy wpływów. Kiedy kończyła się wojna, w Polsce starły się różne idee, a Polacy strzelali do

Polaków. Jednych dzisiaj nazywamy zbrodniarzami, a inni mają być bohaterami. Radny Szutkowski

powiedział, że nasza historia nie jest jednoznaczna, o czym powinniśmy wszyscy pamiętać. Radny

powiedział, że jeśli po stronie bohaterów, o których mówimy są też ciemne karty, a jeśli wczytamy

się  w  karty  historii,  to  wiemy,  że  takie  były,  to  czasem  warto  trochę  mniej  podkreślać  to

bohaterstwo. Radny powiedział, że nie będzie głosował przeciwko tej uchwale, ale wstrzyma się od

głosu.

Pani Dorota F. powiedziała, że jest reprezentantką Wielkopolskiego Stowarzyszenia Pamięci AK,

ale  też  i  historykiem.  Pani  F.  powiedziała,  że  żaden historyk,  niezależnie  od  proweniencji,  nie

zgodzi się z opinią przedstawioną przez radnego Szutkowskiego. Pani Dorota F. powiedziała, że nie

ma  żadnych  dowodów  na  to,  że  żołnierze  Armii  Krajowej  rozprawiali  się  z  przeciwnikami

politycznymi, natomiast z mordercami – tak. Większość żołnierzy AK chciała żyć w Polsce, mimo

takiej jaką ona była po wojnie, ale amnestia w roku 1945 i 1947 kończyła się dla nich śmiercią,

torturami i zsyłką na Syberię. Dlatego byli żołnierze niezłomni, zwanymi też wyklętymi. Warto,

21



byśmy o tym pamiętali i nie przekręcali historii. Oczywiste jest to, że tragedią było, iż po 5 latach

wiele osób, które skorzystały z awansu społecznego, zostało wplątanych w piekło wojny domowej,

ale odpowiedzialność za to ponosi obcy reżim.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 15 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  - uchwała nr

XXX/455/17 stanowi załącznik do protokołu.

Paweł Jarczak,  wiceprzewodniczący Rady Miasta  Piły powiedział,  że  nie  jest  zwolennikiem

manifestacji  na  sesjach  Rady  Miasta,  ale  chciałby  podziękować  za  zamanifestowanie  swoich

poglądów w sposób godny.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że w trakcie swojego wystąpienia zadał kilka pytań, na które

do tej pory nie otrzymał odpowiedzi i poprosił o udzielenie odpowiedzi.

Wiceprzewodniczący zapytał, czego dotyczyły te pytania.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że pytania dotyczyły procedowania przedmiotowych uchwał

oraz wymogów, które w swoim piśmie przedstawił Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły.

Wiceprzewodniczący powiedział, że projekt zawierał błąd, o czym Radny sam wspomniał, więc

nie  mógł  być  procedowany,  a  jeśli  chodzi  o  wymogi,  to  może  odpowiedź  zostanie  udzielona

w punkcie dotyczącym spraw różnych.

Ad 16.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze

bezprzetargowej nieruchomości położonej przy ul. 11 Listopada w Pile na rzecz jej użytkownika

wieczystego  przedstawiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja
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zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/456/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2017-2029. Autopoprawka.

Projekt omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/457/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2017  rok.

Autopoprawka.

Projekt omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za” -  uchwała  nr  XXX/458/17  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 19.

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu

zawodowego  w szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Piła  za  2016  rok  przedstawił  Sebastian

Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że komisja

zapoznała  się  bardzo dokładnie  ze  sprawozdaniem i  dodał,  że  komisja  nie  głosowała  ws.  ww.

sprawozdania.

Ad 20.

Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.

w sprawie zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła  przedstawiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek Andruszkiewicz, wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że

komisja zapoznała się z materiałami, ale nie głosowała ws. ww. sprawozdania.

Ad 21.

Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2016 roku żądaniach, o których mowa w art.

36 ust. 1-3 i ust. 5 i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 27

marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  przedstawiła Julita Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zapoznała się z materiałem, ale nie głosowała ws. ww. sprawozdania.

Ad 22.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.
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Ad 23.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie powołania komisji doraźnej.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział, że od osoby fizycznej wpłynęła

skarga  na  działania  przewodniczącego  Rafała  Zdziereli.  Skarga  trafiła  również  do  Wojewody

i Wojewoda określił  w sposób jednoznaczny,  że organem właściwym do rozpatrzenia skargi na

Przewodniczącego Rady jest Rada Miasta i aby spełnić wymogi, wskazane jest powołanie komisji,

która zbada zarzuty i zajmie stanowisko w tym zakresie. W związku z tym – powiedział prezydent

Szewc – proszę Radę o wybranie, zgodnie z projektem uchwały, członków Komisji, która oceni

zasadność skargi mieszkańca Piły.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że w projekcie uchwały mowa jest o czteroosobowym

składzie  komisji  doraźnej,  a  Radny  chciałby  zaproponować  przegłosowanie  wniosku  ws.

trzyosobowego składu przedmiotowej komisji.

Głosowanie wniosku ws. liczby członków komisji doraźnej:

Radni zaopiniowali wniosek ws. liczby członków pozytywnie – 15 głosami „za”, przy 1 głosie

„wstrzymującym się”.

Przewodniczący Rafał Zdzierela poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur do komisji.

Radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnej Zdzisławy Karpińskiej. Radnej Karpińskiej nie

ma w tej chwili na sesji – powiedziała radna Kubica - ale zostawiła oświadczenie zawierające zgodę

na  kandydowanie  i,  jeśli  kandydatura  zostanie  przez  Radę  zaakceptowana,  także  zgodę  na

sprawowanie funkcji przewodniczącej komisji.

Radny Włodzimierz Bystrzycki zgłosił kandydaturę radnego Marka Toboły.

Radny Marek Toboła wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Paweł Dahlke zgłosił kandydaturę radnego Przemysława Gawrońskiego.

Radny Przemysław Gawroński wyraził zgodę na kandydowanie.
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Głosowanie ws. kandydatury radnej Zdzisławy Karpińskiej:

Radni poparli kandydaturę 15 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury Marka Toboły:

Radni poparli kandydaturę 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie ws. kandydatury Przemysława Gawrońskiego:

Radni poparli kandydaturę jednogłośnie - 18 głosami „za”.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że chciałby zgłosić, że głosował tylko na kandydaturę radnego

Gawrońskiego, bo wcześniej nie działał przycisk w urządzeniu do głosowania, ale Radny chciałby

podkreślić, że popiera wszystkie zgłoszone kandydatury.

Przewodniczący Rafał Zdzierela poprosił Radnych o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego

komisji.

Radna Maria Kubica zgłosiła kandydaturę radnej Zdzisławy Karpińskiej.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że powinna być równowaga i zgłosiła kandydaturę radnego

Przemysława Gawrońskiego, bo to będzie bardziej uczciwe. Radna Sztaba dodała, że dziwi ją to, iż

już w piśmie było ustalone, że radna Karpińska nie dość, że kandyduje, to jeszcze się zgadza na

sprawowanie funkcji przewodniczącej przedmiotowej komisji.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  kategoria  uczciwości  jest

w tym miejscu niepotrzebnie przywoływana, bo obrady prowadzone są uczciwie.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że,  jak  rozumie,  powinien  wyrazić  zgodę  na

kandydowanie i wyjaśnił, że nie wyraża zgody na bycie przewodniczącym komisji.

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący zarządził głosowanie ws. kandydatury na

przewodniczącego komisji doraźnej.
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Głosowanie  ws.  kandydatury  radnej  Zdzisławy  Karpińskiej  na  przewodniczącą  komisji

doraźnej:

Radni poparli kandydaturę 17 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  18  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się” -  uchwała  nr

XXX/459/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 24.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  chciała,  w  imieniu  Przewodniczącego  Komisji  Spraw

Społecznych, zaprosić na posiedzenie komisji w ZAZ-ie na ul. Węglowej, które odbędzie się 14

lutego o godzinie 14.00.

Radny Jan Szwedziński powiedział,  że 13 lutego, o godzinie 18.00 w RCK - Fabryka Emocji

wystawione zostaną prace pokazujące Piłę na wesoło, a autorami fotografii są pilscy seniorzy.

Radny Paweł Jarczak powiedział, że w trakcie dzisiejszej sesji i debaty na temat zanieczyszczenia

powietrza padła obietnica podane zostaną na dużej planszy numery kontaktowe do straży miejskiej.

Zaprezentowana została plansza z numerami kontaktowymi.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że jeśli chodzi o projekt uchwały

radnego Zbigniewa Pyziaka, to chciałby zauważyć, że nie jest prawnikiem i dlatego przy tego typu

sprawach posługuje się Przewodniczący wsparciem osób znających się na prawie. Przewodniczący

Zdzierela powiedział, że przekazał projekt uchwały radnego Pyziaka z prośbą o opinię prawną, czy

spełnione są m.in. statutowe zapisy. Przewodniczący przytoczył fragment opinii prawnej: ”Zgodnie

z § 52 ust. 1 uchwały Nr IX/98/11 rady Miasta Piły z dnia 31 maja 2011r. w sprawie Statutu Miasta

Piły, zwanej dalej statutem, inicjatywę  uchwałodawczą  posiada  każdy z radnych oraz Prezydent,

chyba  że  przepisy prawa  stanowią  inaczej.  W myśl  ust.  2  projekt  uchwały  powinien  określać

w szczególności:

1) tytuł uchwały,

2) podstawę prawną,
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3) postanowienia merytoryczne,

4) w miarę potrzeby określenie źródła sfinansowania realizacji uchwały,

5)  określenie  organu  odpowiedzialnego  za  wykonanie  uchwały  i  złożenie  sprawozdania  po  jej

wykonaniu,

6) ustalenie terminu obowiązywania lub wejścia w życie uchwały.

Projekt uchwały powinien zostać  przedłożony pisemnie Radzie wraz z uzasadnieniem, w którym

należy wskazać potrzebę podjęcia uchwały oraz informacją o skutkach finansowych jej realizacji.

Przedłożenie  projektu  uchwały  i  uzasadnienia  następuje  w  formie  elektronicznej  –  ust.3  § 52

statutu. W myśl ust. 4 ww. paragrafu projekty uchwał są opiniowane co do ich zgodności z prawem

przez adwokata lub radcę prawnego. Jeżeli projektodawcą uchwały jest Prezydent wymagana jest

opinia  radcy  prawnego  Urzędu  Miasta.  W  opiniowanej  sprawie  z  inicjatywą  uchwałodawczą

wystąpił radny Rady Miasta Piły. Do wniosku o podjęcie uchwały załączył jej zaopiniowany przez

radcę prawnego projekt. Projekt zawiera elementy wymienione w ust. 2 § 52 statutu, z wyjątkiem

wskazania  źródeł  finansowania  realizacji  uchwały.  Sporządzając  opinię  nie  mam  wiedzy  czy

realizacja uchwały wygeneruje koszty, tym samym nie mogę jednoznacznie stwierdzić czy zachodzi

potrzeba  wskazywania  źródeł  finansowania  jej  realizacji.  Z  drugiej  strony,  ponieważ mamy do

czynienia z realizacją zadań własnych gminy, ich źródłem finansowania z założenia będzie budżet

gminy. Do  projektu  uchwały  załączono  jej  uzasadnienie,  nie  zawiera  ono  jednak  informacji

o skutkach finansowych realizacji uchwały. Nie wiem czy jest to zabieg celowy - jej realizacja nie

wywoła  skutków  finansowych,  czy  też  jest  to  brakujący  element  uzasadnienia  uchwały.

Podsumowując,  uważam,  że  złożony  przez  radnego  -  podmiot  posiadający  inicjatywę

uchwałodawczą - projekt uchwały (po ewentualnym uzupełnieniu, jeśli zachodzą opisane w opinii

okoliczności)  powinien  zostać  przedłożony  Radzie  Miasta  Piły  na  sesji,  zgodnie  z  wnioskiem

radnego”. Przewodniczący Zdzierela powiedział, że po otrzymaniu wyżej wskazanych wyjaśnień

wystosował  do  radnego  Pyziaka  prośbę  o  uzupełnienie  projektu  uchwały.  Przewodniczący

powiedział, że po raz pierwszy spotkał się z takim projektem uchwały, w którym brakuje informacji

o  zasadności  podjęcia  przedmiotowej  uchwały.  Przewodniczący  powiedział,  że  może

zainteresowanym  przekazać  przedmiotowy  projekt  uchwały  do  wglądu.  Przewodniczący

powiedział,  że  nawet  jeśli  rondo by było  właściwie  wskazane,  to  w samym uzasadnieniu  była

historia aktywności radnego Pyziaka w tym zakresie, a brakowało nie tylko finansowych aspektów,

ale także wspomnianej zasadności. Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że prosi, żeby go

nie  posądzać  o  złą  wolę,  bo  chce  Przewodniczący  jedynie  działać  z  należytą  ostrożnością.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że do Rady wpłynął wniosek SLD w sprawie pilskiego

schroniska  i  wniosek  EFFATY  ws.  wprowadzenia  do  budżetu  Gminy  kastracji  i  sterylizacji

zwierząt.  Przewodniczący przypomniał,  że  inicjatywę uchwałodawczą mają,  oprócz  Prezydenta,

Radni.
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Radna Wioletta  Stalęga powiedziała,  że  ma  prośbę,  żeby w przyszłości  umożliwić  komisjom

omówienie  tematu  nadania  nazw ulicom,  skwerom czy rondom po to,  żeby uniknąć  takiej  jak

dzisiejsza dyskusji na sesji.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że jest pewien podział dotyczący kompetencji, ale

Przewodniczący  postanowił,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  będzie  się  zajmować  nazwami.

Przewodniczący Zdzierela  przypomniał,  że  Radni  mogą  uczestniczyć  w posiedzeniach  komisji,

której nie są członkami.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że tak on, jak i pozostali członkowie Komisji Gospodarki

Miejskiej  popierają  koncepcję,  aby  to  Komisja  Spraw  Społecznych  zajmowała  się  kwestią

nazewnictwa, ale biorąc pod uwagę liczne pytania pojawiające się przy tego typu tematach może

dobrym rozwiązaniem by było przekazanie tego typu projektów do omówienia przez wszystkie

komisje Rady Miasta Piły, a główną komisją by była Komisja Spraw Społecznych.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział,  że chodzi o to, że to jest dobre, że komisje mają

swoje specjalizacje.

Radny  Lucjan  Szutkowski powiedział,  że  kwestie  budzące  emocje  lepiej  jest  omawiać  na

posiedzeniach komisji i dodał, że przychyla się do zgłoszonej propozycji.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że jest przeciwnikiem specjalizacji komisji. Jeśli każda komisja

mogłaby omówić wszystkie projekty, to by nie było problemu z przekraczaniem czasu wypowiedzi

i by nie było dzwoneczków na sesji.  Radny Dahlke powiedział,  że przychyla się do zgłoszonej

propozycji i dodał, że jeśli kogoś chcemy uhonorować, to mimo prawa do dyskusji, lepiej by było

gdyby te  sprawy były podnoszone na  posiedzeniach  komisji,  a  nie  na  sesji.  Radny zakończył,

mówiąc, że wszystkie sprawy drażliwe powinny być omawiane na posiedzeniach komisji.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  poprosi  o  opinię  wszystkich  Radnych w tym

zakresie i jeżeli tak będzie wola większości, to Przewodniczący dostosuje się do woli większości.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała,  że  już w czasie  poprzedniej  kadencji  Rady Miasta  Piły

zgłaszała  wniosek,  żeby  przy  nadawaniu  nazw  ulicom  czy  rondom,  pomyśleli  o  zasłużonych

mieszkańcach Piły.
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Ad 25.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XXX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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